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       Аннотация․ В научной статье рассматриваются вопросы, связанные с понятием и сущностью 

правосознания, взаимозависимостью права и правосознания, а также ролью и влиянием 

правосознания в процессе правотворчества и правоприменения. Более того, создание правовых 

норм является ещё и результатом постоянного воздействия правосознания. В свою очередь, 

право, воздействуя на общественное, профессиональное и индивидуальное правосознание, 

формирует обновлённую модель поведения и правовосприятия, тем самым также определяя ход 

и результаты реализуемых в стране правовых реформ. 

      Ключевые слова: Право, правосознание, взаимодействие, общественное мнение, 

общественное сознание, общественные отношения, поведение. 

 



THE MUTUAL INFLUENCE OF LAW AND LEGAL CONSCIOUSNESS

 

Margaryan Abgar 

Senior Lecturer at the Chair of theory of state and  

law in the Academy of Police Educational  

Complex of the MIA of RA,  

Police Lieutenant Colonel 

——————————————————— 

 

        Abstract. This scientific article discusses issues related to the concept and essence of legal 

consciousness, the interdependence of law and legal consciousness, as well as the role and influence of 

legal consciousness in the process of lawmaking and law enforcement. Moreover, the creation of legal 

norms is also the result of the constant influence of legal awareness. In turn, law, influencing public, 

professional and individual legal consciousness, forms an updated model of behavior and legal 

perception, thereby also determining the course and results of legal reforms implemented in the country.  

       Keywords: Law, legal consciousness, interaction, public opinion, public consciousness, social 

relations, behavior. 
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